
PASVALIO RAJONO SAVIVALDYBĖS TARYBOS 

 PETICIJŲ KOMISIJA 

 

POSĖDŽIO PROTOKOLAS 

 

2024 m. rugpjūčio 1 d. Nr. PKD-2 

Pasvalys 

 

Posėdis įvyko 2024 m. rugpjūčio 1 d. 9.00–9.12 val. 

Posėdis vyko mišriu būdu. 

Posėdžio pirmininkas – Pasvalio rajono savivaldybės peticijų komisijos (toliau – Peticijų 

komisija) pirmininkas Vilhelminas Janušonis. 

Posėdžio sekretorė – Peticijų komisijos sekretorė Juridinio ir personalo skyriaus 

vyriausioji specialistė Kristina Drevinskaitė. 

Dalyvavo visi Peticijų komisijos nariai – Jūratė Jovaišienė (nuotoliniu būdu), Vladas 

Linkevičius, Igoris Malinauskas (Peticijų komisijos pirmininko pavaduotojas), Šarūnas Varna. 

Kvorumas sudarytas. 

Komisijos posėdis buvo organizuojamas Pasvalio rajono savivaldybės administracijos 

mažojoje salėje, daromas vaizdo ir garso įrašas, transliuojama tiesiogiai Youtube kanale. 

 

DARBOTVARKĖ. Svarstymas dėl piliečio M. K. kreipimosi „Patikslinta peticija dėl 

dviračio vežimosi rajono autobusuose“ (toliau – Kreipimasis) pripažinimo peticija. 

 

SVARSTYTA. Visi komisijos nariai patvirtino, kad yra susipažinę su pateikta medžiaga. 

Vladas Linkevičius pasiūlė Kreipimosi nepripažinti peticija ir pasiūlė parašyti pereiškėjui ką jis 

konkrečiai nori pakeisti Keleivių ir bagažo vežimo Pasvalio rajone vietinio (miesto ir priemiesčio) 

susisiekimo maršrutais taisyklėse, patvirtintose Pasvalio rajono savivaldybės tarybos 2023 m. 

gruodžio 20 d. sprendimu Nr. T1-358 „Dėl Keleivių ir bagažo vežimo Pasvalio rajone vietinio 

(miesto ir priemiesčio) susisiekimo maršrutais taisyklių patvirtinimo“ (toliau – Taisyklės). 

Igoris Malinauskas pastebėjo, kad pareiškėjas kaip pavyzdį pateikia Vilniaus miesto viešąjį 

transportą, tuo tarpu Pasvalio rajono savivaldybės gyventojai nėra kreipęsi dėl to, kad nebūtų 

galima pavežti dviračių autobusais. Peticijų komisijos nario nuomone, Taisyklėse numatytos 

dviračių vežimo taisyklės ir dviračiai gali būti vežami autobusuose, todėl abejojama dėl kreipimosi 

aktualumo. 

Jūratė Jovaišienė pasiūlė, kad pareiškėjas galėtų konkrečiai nurodyti teisės aktus ir ką 

reikėtų keisti juose, nes pateiktame kreipimesi nėra sukonkretinta ką reikia keisti ar papildyti. 

Juridinio ir personalo skyriaus vyriausioji specialistė Kristina Drevinskaitė pritarė 

nuomonei, jog reikėtų patikslinti peticiją konkrečiai nurodant kokius punktus ir ką reikia keisti 

Taisyklėse. Jos nuomone, vadovaujantis Lietuvos Respublikos peticijų konstitucinio įstatymo 

(toliau – Įstatymas) 12 straipsnio 2 dalies 3 ir 4  punktais, kreipimasis nepripažįstamas peticija, 

jeigu jis neatitinka Įstatymo 7 straipsnyje nustatytų reikalavimų (kreipimusi gali būti prašoma ar 

siūloma spręsti žmogaus teisių ir laisvių apsaugos ar įgyvendinimo klausimą, valstybės ir (ar) 

savivaldybės institucijų reformavimo klausimą arba kitą ne tik pareiškėjui, bet ir visai visuomenei 

ar jos daliai svarbų klausimą) ir pateiktam prašymui ar siūlymui tenkinti nereikia priimti, pakeisti, 

papildyti ar pripažinti netekusiu galios norminio teisės akto. 



Igoris Malinauskas pasiūlė pareiškėjui patikslinti kreipimąsi į Peticijų komisiją, nurodant 

kokį konkretų klausimą reikėtų svarstyti. 

Vilhelminas Janušonis nurodė, kad Pasvalio rajono savivaldybėje nebuvo kilusių problemų 

dėl dviračių vežimo autobusuose. Taip pat pritaria nuomonei, kad kreipimosi nereikia pripažinti 

peticija, tačiau reikia, kad pareiškėjas patikslintų savo kreipimąsi nurodant aiškiai ką reikėtų keisti 

ar papildyti Taisyklėse.  

NUTARTA. Vadovaujantis Lietuvos Respublikos peticijų konstitucinio įstatymo 12 

straipsnio 2 dalies 3 ir 4 punktais, M. K. kreipimosi „Patikslinta peticija dėl dviračio vežimosi 

rajono autobusuose“ nepripažinti peticija. 

Pasiūlyti pareiškėjui nurodyti naujame kreipimesi, ko tiksliai yra prašoma ir ką konkrečiai 

siūloma keisti Pasvalio rajono savivaldybėje. 

 

 

 

Posėdžio pirmininkas       Vilhelminas Janušonis 

 

 

 

Posėdžio sekretorė        Kristina Drevinskaitė 


